

THE INTERNATIONAL FOUNDATION FOR ELECTORAL SYSTEMS CALL FOR PROPOSALS: CIVIL SOCIETY ORGANIZATIONS IN TUNISIA

BACKGROUND

The International Day of Democracy (IDD)

In 2007, the UN General Assembly decided to celebrate the International Day of Democracy (IDD) on 15 September each year in order to promote and defend the principles of democracy. Since 2011, democratic progress in Tunisia has been undeniable. Civic spaces multiplied, Tunisia adopted a new constitution in January 2014 followed by the democratic legislative and presidential elections, and the National Dialogue Quartet won the Nobel Peace Prize in 2015.

Since 2016, at the initiative of IFES, Tunisia celebrated the International Day of Democracy with various local and international partners in order to:

- Promote a positive discourse by focusing attention on democratic progress to reignite the enthusiasm post-2011;
- Raise awareness about the fact that strengthening democracy is the responsibility of all components of the society;
- Encourage citizen participation through the implementation of concrete community actions.

The 2021 IDD edition will discuss the importance of civic education and the crucial role it plays to reinforce and stabilize democracy.

ABOUT THE CALL

To celebrate the IDD in the regions, IFES Tunisia is launching a call for proposals targeting civil society organizations in Tunisia to design and implement regional tents and activities at the local level. It is critical that the IDD is celebrated throughout the country. The overall objective of the call is to showcase the cultural and artistic vision of democracy and spark dialogue and festivity about civic participation in the regions.

The applicant can target any governorate(s) in Tunisia. However, in order for the IDD to reach more regions, It is preferable to implement activities in the following governorates: Gafsa, Gabes, Sousse, Bizerte, Kebili, Zaghouan, Kef, Sidi Bouzid, Tataouine, Jendouba, Monastir, and Mahdia, Seliana, Sfax, and Kasserine.

Proposals should highlight innovation in the promotion of civic education and its importance. The activities may include events such as debates, café-talks, street theater, artistic public events, photo contests, CSO fairs, street art, YouthTalks, etc. Training as an initiative will not be accepted.

The CSO can choose from 1 up to 6 governorates to implement their activities in.

If we receive a variety of innovative initiatives, IFES is willing to give up to 3 awards.

In addition to the financial grant, the awarded organizations in the framework of this call will receive a refresher training on project management.

GRANT SIZE

Minimum: 3,000 TND

Maximum: 18,000 TND

DURATION

The implementation period for the project should be a maximum 1 month.

ELIGIBILITY

Locally registered Disabled Persons Organizations (DPOs), Civil Society Organizations (CSOs), NonGovernmental Organizations (NGOs), Community Based Organizations (CBOs), Non-Political Party Organizations or other similar not-for-profit institutions are invited to apply. The DPOs, CSOs, NGOs, or CBOs should be legally registered as a non-governmental organization in the Tunisian Official Journal. Organizations should not have political or religious affiliations.

Individuals and the following organizations are not eligible to access funding:

- Governmental and semi-governmental institutions
- International organizations
- Political parties or organizations affiliated with or engaging in partisan or religious activities
- Organizations running on a for-profit basis

SUBMISSION

Civil society organizations should download, complete the [application form](#) and [budget](#) templates, and send them by email to ifetunisierecruite@ifes.org. They should indicate in the subject email "IDD Call for Project Proposals 2021".

Deadline for receiving proposals is 30 September, 2021.

For more information and/or queries, please send an email to ifestunisierecrute@ifes.org.

**LA FONDATION INTERNATIONALE POUR LES SYSTÈMES ÉLECTORAUX
APPEL À PROPOSITIONS POUR DE PETITES SUBVENTIONS : ORGANISATIONS DE LA
SOCIÉTÉ CIVILE TUNISIENNE**

CONTEXTE

La Journée Internationale de la Démocratie

En 2007, l'Assemblée générale des Nations unies a décidé de célébrer la Journée internationale de la démocratie (JID) le 15 septembre de chaque année afin de promouvoir et de défendre les principes de la démocratie.

Depuis 2011, les progrès démocratiques en Tunisie sont indéniables. Les espaces de liberté se sont multipliés, la Tunisie a adopté une nouvelle constitution en janvier 2014 suivie des élections législatives et présidentielles démocratiques, et le Quartet du dialogue national a remporté le prix Nobel de la paix en 2015.

Depuis 2016, la Tunisie a célébré la Journée internationale de la démocratie suite à l'initiative de l'IFES avec différents partenaires locaux et internationaux afin de :

- Promouvoir un discours positif en concentrant l'attention sur les progrès démocratiques plutôt que sur les difficultés et les défis;
- Sensibiliser au fait que le renforcement de la démocratie a besoin de toutes les composantes de la société;
- Encourager la participation des citoyens par la mise en œuvre d'actions liées à la Journée Internationale de la Démocratie IDD.

L'édition 2021 de la JID aborde l'importance de l'éducation civique et le rôle crucial qu'elle joue pour renforcer et stabiliser la démocratie.

À PROPOS DE L'APPEL À PROPOSITIONS

Pour célébrer la Journée Internationale de la Démocratie dans les régions, IFES Tunisie lance un appel à petites subventions ciblant les organisations de la société civile en Tunisie pour concevoir et mettre en œuvre des tentes régionales et des activités au niveau local. L'objectif global de l'appel est de mettre en valeur la vision culturelle et artistique de la démocratie et de susciter le dialogue et la fête autour de la participation civique dans les régions.

L'ONG peut cibler n'importe quel gouvernorat(s) en Tunisie. Cependant, afin d'atteindre plus de régions, il est préférable de mettre en œuvre des activités dans les gouvernorats suivants : Gafsa, Gabes, Sousse, Bizerte, Kebili, Zaghuan, Kef, Sidi Bouzid, Tataouine, Jendouba, Monastir, et Mahdia, Seliana, Sfax, et Kasserine.

Les propositions doivent souligner l'innovation dans la promotion de l'éducation civique et son importance. Les activités peuvent inclure des événements tels que des débats, des cafés-talks, du théâtre de rue, des événements publics artistiques, des concours de photos, des foires d'ONG, de l'art de rue, des YouthTalks, etc. Les formations ne seront pas acceptées.

L'ONG peut choisir de 1 à 6 gouvernorats pour y mettre en œuvre ses activités.

Si nous recevons une variété d'initiatives innovantes, l'IFES est prêt à accorder jusqu'à 3 subventions.

En plus de la subvention financière, les organisations récompensées dans le cadre de cet appel recevront une formation sur la gestion de projet.

TAILLE DE LA SUBVENTION

Minimum: 3,000 TND

Maximum : 18,000 TND

DURÉE

La période de mise en œuvre du projet doit durer 1 mois maximum.

ÉLIGIBILITÉ

Les Organisations de Personnes Handicapées (OPH), les Organisations de la Société Civile (OSC), les Organisations Non Gouvernementales (ONG), les Organisations Communautaires (OC), les Organisations de Partis Non Politiques ou autres institutions similaires à but non lucratif sont invitées à postuler.

Les OPH, OSC, ONG ou OBC doivent être légalement enregistrées en tant qu'organisation non gouvernementale au Journal officiel tunisien. Les organisations ne doivent pas avoir d'affiliations politiques ou religieuses.

Les individus et les organisations suivantes ne sont pas éligibles pour accéder au financement :

- Les institutions gouvernementales et semi-gouvernementales;
- les organisations internationales;
- Les partis politiques ou les organisations affiliées ou exerçant des activités partisans ou religieuses; et
- Organisations à but lucratif.

SOUSSION

Les organisations de la société civile doivent télécharger, remplir [le formulaire de candidature](#) et [le modèle de budget](#) et les envoyer par e-mail à ifestunisierecrite@ifes.org. Elles doivent indiquer dans l'objet du courriel "Appel à propositions JID 2021".

La date limite de réception des propositions est le 30 Septembre 2021.

Pour plus d'informations et/ou de questions, veuillez envoyer un e-mail à ifestunisierecrite@ifes.org.